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At the request of the International Law Commission (ILC), the UN Office of the 
Deputy Secretary General for Legal Affairs has provided the Jurisconsult of the Council of 
Europe with the text of the Draft Articles on “Responsibility of International Organisations,” 
adopted by the Commission on first reading. The text of the Draft Articles can be consulted 
on the CAHDI website as document CAHDI (2010) Inf7.

In accordance with Articles 16 to 21 of its Statute, the ILC has requested the text of 
Draft Articles to be sent to UN Member States, as well as international organisations, and to 
invite them to submit comments and observations by 1st January 2011.

The Secretariat would like to suggest that CAHDI members hold an exchange of 
views on how to proceed with a view to elaborating possible Council of Europe comments 
and/or observations on the Draft Articles drawn up by ILC.

***

Suite à la demande de la Commission de Droit International (CDI), le Jurisconsulte 
du Conseil de l’Europe a reçu, de la part du Bureau du Secrétaire général adjoint aux 
affaires juridiques de l’Organisation des Nationes Unies, les projets d’articles qui ont été 
adoptés par la Commission en première lecture sur la «Responsabilité des organisations 
internationales» et qui peuvent être consultés sur le site web du CAHDI (document CAHDI 
(2010) Inf7). 

Conformément aux articles 16 à 21 de son statut, la Commission a demandé que ces 
projets d’articles soient transmis aux gouvernement des États membres, ainsi qu' aux 
organisations internationales, pour commentaires et observations d’ici le 1er janvier 2011.

Le Secrétariat du CAHDI souhaiterait avoir un échange de vues avec les membres 
du CAHDI sur la possibilité et la manière de procéder en vue de préparer des éventuels
commentaires et/ou observations du Conseil de l’Europe sur le projet d’articles de la CDI.


